



Pour le français, cliquez [ici](#).

Title: March 2024

As we approach Earth Month, we're excited to bring you updates on two significant initiatives: [Grassroots Groundswell](#) and the [Ottawa Eco Awards](#).

Grassroots Groundswell 2024

Are you passionate about municipal-focused grassroots environmental action? Then mark your calendars for March 26th, 2024, as Ecology Ottawa invites you to the second in-person Grassroots Groundswell event in Ottawa.

At this critical juncture for climate action in Ontarian cities, Grassroots Groundswell aims to deepen collaboration among grassroots organizations and build power for provincial action. This year, we will be holding presentations and breakout sessions on climate justice, elections organizing, tiny forests, nuclear waste, and more.

Participate in interactive sessions to share knowledge, form connections, and develop strategies for deepened collaboration and impact. We have a few spots left - [apply now](#)* for your chance to be part of this transformative event!

*We will be prioritizing applicants who are members of environmental, climate justice, or social justice organizations.

Ottawa Eco Awards

In celebration of Earth Day 2024, Ecology Ottawa is calling on you to nominate individuals, spaces, and species that inspire environmental action and stewardship in our community. Find the full list of categories [here](#). Nominations close on April 2, 2024.

Nominate Now!

Let's come together to celebrate and honor those who are making a difference in our environment!

In solidarity,

Pratigga and the Ecology Ottawa team

P.S. Stay tuned for our Earth Day film screening!



In partnership with a number of organizations, we called on the City to prohibit the promotion of fossil fuels in City facilities. Several news outlets picked up the story:

- [CBC](#) and [CTV](#) reported on the letter that we and 14 other organizations sent to Mayor Sutcliffe
- [The Ottawa Citizen](#) and [CTV News](#) quoted our delegation to the City's Finance and Corporate Services Committee
- The Ottawa Citizen [published our op-ed](#) on this issue, and [CFRA](#) and [CKCU](#) interviewed us on the air

Our friends at Environmental Defence also kindly published [a guest blog](#) from us.



Climate Resiliency Strategy: Your Feedback Needed!

The Ottawa City staff have finally released their [draft Climate Resiliency Strategy](#). Please read their proposals and provide feedback! We'll also share our thoughts in due course.



Transit Survey!

Our partner Free Transit Ottawa is conducting [a survey](#) on bus routes in Rideau–Vanier, given upcoming route changes this spring.



Panel: Fighting Climate Change Beyond the Carbon Tax

We were delighted to cosponsor [a panel on fighting climate change](#) “beyond the carbon tax” on March 19.

Bird Friendly Ottawa

With several of our Bird Friendly Ottawa partners, we shared information at [a Museum of Nature event](#) on our efforts to obtain Bird Friendly certification from Nature Canada.



Grassroots Groundswell 2024

Ecology Ottawa is convening municipally focussed grassroots organizations to deepen collaboration and build power for provincial action. The gathering will be the second in-person [Grassroots Groundswell](#) in Ottawa, taking place on March 26, 2024. **Apply [now](#).**

Tree giveaway at the Great Glebe Garage Sale!

We’ll be handing out free native seedlings at the Great Glebe Garage Sale on May 25 for you to plant on your property. [Please RSVP!](#)

UCA Webinar: Municipal Climate Action in Ontario

Missed our webinar a few weeks ago? Watch the recorded webinar [here!](#)



Ecology Ottawa delegates on 2023 Climate Spending - Read our delegation [here](#).

Ecology Ottawa delegates to Finance and Corporate Services Committee on Fossil Fuel Promotion - Read our delegation [here](#).

What About Textiles in Ottawa's Waste Management? Read our latest [blog post](#) from Anne Biason-Hart of [Eco Equitable](#) outlining her recommendations for how Ottawa should manage textile waste.

We are powered by our volunteers and community supporters. [Volunteer](#) or [donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa.

[Donate](#)



Titre: Mars 2024

À l'approche du Mois de la Terre, nous sommes ravis de vous présenter des mises à jour sur deux initiatives importantes : Soulèvement populaire et [les Éco-prix d'Ottawa](#).

Soulèvement populaire 2024 🌿

Êtes-vous passionné par l'action environnementale communautaire axée sur les municipalités ? Alors inscrivez à votre agenda le 26 mars 2024, car Écologie Ottawa vous invite au deuxième événement en personne du Soulèvement populaire à Ottawa.

En ce moment critique pour l'action climatique dans les villes ontariennes, Soulèvement populaire vise à approfondir la collaboration entre les organisations communautaires et à renforcer le pouvoir d'action provincial. Cette année, nous organisons des présentations et des séances en petits groupes sur la justice climatique, l'organisation des élections, les forêts Miyawaki, les déchets nucléaires, etc.

Participez à des sessions interactives pour partager des connaissances, créer des liens et développer des stratégies pour approfondir la collaboration et l'impact. Il nous reste quelques places ; [postulez dès maintenant](#)* pour courir la chance de participer à cet événement transformateur!

*Nous donnerons la priorité aux candidats qui sont membres d'organisations de défense de l'environnement, de la justice climatique ou de la justice sociale.

Éco-prix d'Ottawa 🌻

Pour célébrer le Jour de la Terre 2024, Écologie Ottawa vous invite à proposer la candidature de personnes, d'espaces et d'espèces qui inspirent l'action environnementale et la gérance dans notre communauté. Retrouvez la liste complète des catégories [ici](#). Les nominations se terminent le 2 avril 2024.

[Présentez vos nomination dès maintenant !](#)

Réunissons-nous pour célébrer et honorer ceux qui font la différence dans notre environnement!

En toute solidarité,

Pratigga et l'équipe d'Écologie Ottawa

P.S. Restez à l'écoute pour la projection du film de la Journée de la Terre !



En partenariat avec un certain nombre d'organisations, nous avons fait appel à la Ville pour qu'elle interdise la promotion des combustibles fossiles dans ses locaux. Plusieurs médias ont repris l'histoire :

- [CBC](#) et [CTV](#) ont parlé de la lettre que nous et 14 autres organisations avons envoyée au maire Sutcliffe
- [L'Ottawa Citizen](#) et [CTV News](#) ont cité notre intervention devant le Comité des finances et des services organisationnels de la Ville.
- L'Ottawa Citizen a publié notre [tribune libre](#) sur cette question, et [CFRA](#) et [CKCU](#) nous ont interviewés sur les ondes.

Nos amis d'Environmental Defence ont gentilement publié [un blogue invité](#) que nous avons rédigé.

POSSIBILITÉS D'ENGAGEMENT

Stratégie de résilience climatiques : Vos commentaires sont nécessaires !

Le personnel de la Ville d'Ottawa a finalement publié [une ébauche de sa Stratégie de résilience climatique](#). Nous vous invitons à lire leurs propositions et à leur faire part de vos commentaires ! Nous partagerons également nos réflexions dans les jours à venir.



Sondage sur le service de bus !

Notre partenaire Free Transit Ottawa mène [un sondage](#) sur le service de bus à Rideau-Vanier, étant donné les changements d'itinéraire à venir ce printemps.

ÉVÉNEMENTS

Panel : La lutte contre les changements climatiques au-delà de la taxe sur le carbone

Nous avons été ravis de coparrainer un [panel sur la lutte contre les changements climatiques](#) " au-delà de la taxe sur le carbone " le 19 mars.

Ottawa, Ville amie des oiseaux

Avec plusieurs de nos partenaires du programme Ottawa, Ville amie des oiseaux, nous avons partagé des informations lors d'[un événement au Musée de la Nature](#) sur nos efforts pour obtenir la certification Ville amie des oiseaux de Nature Canada.



Distribution d'arbres lors de la Grande vente de garage du Glebe !

Nous distribuerons gratuitement des jeunes plantes indigènes à la Grande vente de garage du Glebe le 25 mai pour que vous puissiez les planter sur votre propriété.

[Confirmez votre présence](#) !

Webinaire de l'UCA : Action climatique municipale en Ontario

Vous avez manqué notre webinaire il y a quelques semaines ? Visionnez le webinaire [en version enregistrée](#) !



Qu'en est-il des textiles dans la gestion des déchets à Ottawa ? Lisez notre dernier [blogue](#) d'Anne Biason-Hart d'EcoÉquitable, qui présente ses recommandations sur la façon dont Ottawa devrait gérer les déchets textiles.

Écologie Ottawa intervient sur les dépenses climatiques de 2023 - Lisez notre intervention [ici](#).

Écologie Ottawa intervient au Comité des finances et des services organisationnels sur la promotion des combustibles fossiles - Lisez notre intervention [ici](#).

Ecology Ottawa

<https://www.ecologyottawa.ca/>

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les sympathisants de la communauté. Devenez [bénévole](#) ou [faites un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une ville d'Ottawa verte et résiliente.

Faire un Don

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to goscla22@ecolecatholique.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).